
  
 

Skolebestyrelsesmøde 

Referat 29. marts 2023 
 

Sted: Læringshuset, Mødelokale 6  
Tid: kl. 17.30-20.30  

Deltagere: Jesper, Jette, Peter, Anna, Nicki, Thomas, Selma, Henrik, Casper 
Afbud: Mette, Tina, Ümit, Laura, Muhammed (9.H), Zana (9.N) 

Referat: Morten 
 

1 Referat  
De to sidste referater blev godkendt. 

 
2 Skoleudviklingssamtale 

Casper fortalte, at procesplanen, som han tidligere har præsenteret, er blevet presset 
på tid, men ledelsen har talt om temaerne elev trivsel, elev faglighed og 
medarbejdertrivsel og fastholde. Skole & PPR Centeret (SPC) peger på temaerne 

Fremtidens Skole, overgang til ungdomsuddannelse og forenkling og frigørelse. Nu er 
det op til skolebestyrelsen at komme med indhold til temaerne - hvor er vi nu, hvor vi 

vil være henne om x antal år og hvad gør vi for at komme dertil. Data er fra sidste år, 
så det er måske ikke så aktuelt, men det er den data, som SPC tager udgangspunkt i, 
selvom resultatet af den Nationale Trivselsundersøgelse kommer inden for den næste 

måned. 
Skolebestyrelsen blev derefter delt i to grupper, som drøftede punktet og kom med 

input. På den baggrund besluttede de at tage noget af følgende med til mødet med 
SPC og ISU 17. april. Skolebestyrelsen har en ambition om at være den bedste skole, 

men om det er hønen eller ægget, der er fokus, eller om det 5 år eller 15 år er svært 
at udtale sig om på nuværende tidspunkt og med udgangspunkt i den sparsomme 
data i datapakken fra SPC. Der skal prioriteres nogle punkter, som anses for vigtige, 

og så skal skolen konkretisere det med indhold og løsningsforslag. Der skal også 
spørges ind til ordensbekendtgørelsen og i hvilket omfang, SPC og Institutions- og 

skoleudvalget (ISU) ser den anvendt med opbakning fra dem.  
Overordnet peger ledelsen og skolebestyrelsen på de samme punkter og punktet kan 
løbende tages op på skolebestyrelsen og på de fælles trivselsgrupperne. Næste gang 

det tages op, bliver det med en bedre facilitering af processen og deltagelse af 
medarbejdere. 

 
3 Sidste nyt 
Jesper fortalte, at der ikke var noget nyt, udover at mødet med ISU er flyttet, som 

der også er skrevet ud om. 
 

Casper fortalte, at der er sammenlagt klasser på 6. årgang, og at der også er kig på 
4. årgang, hvor der er nogle prøvehandlinger i gang.  
Udover at Betina er ansat som ny bibliotekar, hvilket blev nævnt sidst, så er Jakob 

ansat som makerspace-ansvarlig og Rasmus som sciencevejleder. Det handler om at 



  
 

styrke PLC, herunder biblioteket, kulturtilbuddene og læsestrategien samt 

makerspace, praksisfagligheden og kompetenceudviklingen af medarbejdere og elever 
i forhold til brugen af maskinerne. Og så handler det om at styrke naturfagene blandt 

andet med en naturfagsstrategi og talentudviklingsforløb.  
Den såkaldte forflyttelsesrunde i Høje-Taastrup Kommune, hvor medarbejdere kan 
skifte mellem skolerne, er i gang, så der er ikke stillingsopslag ude i denne periode. 

Det er endnu uvist, om Læringshuset modtager nogen. Der er en del vikarer i 
Læringshuset, som er lærerstuderende, og det er et ønske og en prioritet at fastholde 

dem, fordi vi kender dem og de kender os. 
 
4 Årsregnskab 

Casper gennemgik årsregnskabet, som var sendt ud som bilag. Skole og SFO kom ud 
med et underskud på cirka 500.000 kr., som er inden for en tolerance på 1-2%, 

hvilket må siges at være acceptabelt ikke mindst på baggrund af, at der var tale om 
to forskellige skolebudgetter, flytning, COVID og så videre. Den nye resursetildeling 
viste også, at der skulle optimeres på alle områder, herunder antallet af ansatte. Det 

lykkes at spare cirka 1 mio. kr. i den optimeringsproces. 
Da Læringshuset ikke er ældre, er der ikke nogen tal at sammenligne med, men de 

næste år kommer tallene fra det forudgående år med. 
 
5 Konvertering af USU 

Casper fortalte, at der igen i år er et ønske om at konvertere lektioner til 
understøttende undervisning jævnfør $16 B. På den måde kan skoledagen forkortes, 

så der kommer mere to-lærerundervisning i et 1 til 1 forhold, så der ikke er tale om 
en spareøvelse, hvilket også er et af fire parametre som Børne- og 
Undervisningsministeriet peger på som værende læringsfremmende. Ifølge 

resursetildelingen er det 60/40 mellem klubpædagoger og skolens lærere og 
pædagoger.  

Skolebestyrelsen besluttede at imødekomme ønsket og de vil have en tilbagemelding 
på, hvordan det konkret bliver implementeret. 
 

6 Feriekalender 
Skolebestyrelsen drøftede, hvorvidt der skal svares på høringssvaret vedrørende den 

fælles 3-årige ferieplan. Det blev besluttet, at Jesper skriver et høringssvar inden 
fristen 31. marts. 
I forhold til Store Bededag så har Casper efterspurgt en afklaring på, hvad der 

kommer til at ske i kommunen, men der er stadig ikke noget nyt. 
 

7 Valg til Trafikudvalget 
Jette har ikke længere mulighed for at deltage i Trafikudvalget. Det blev på den 

baggrund besluttet, at Peter efter eget ønske tiltræder i stedet for. Han har dog først 
mulighed for at deltage efter sommerferien, så hvis der er møder i udvalget inden da, 
er det ikke sikkert, at han kan deltage. 

 
8 Nyt fra medarbejderne 

Punktet udgår, da medarbejderrepræsentanterne ikke var tilstede på grund af 
studietur til Berlin. 
 



  
 

9 Evaluering af Læringsfestivalen 

Skolebestyrelsen drøftede de forskellige indtryk fra Læringsfestivalen. Det blev blandt 
andet nævnt, at det fungerede godt og særligt i indskolingen, i forhold til at have 

fokus på faglighed, projektspørgsmål og vidensvægge. Der var især mange ting at 
opleve i indskolingen, fordi det var et museum med mange aktiviteter. Det var godt, 
at der ikke var et skattekort denne gang, som tvang en hele vejen rundt i huset, uden 

at man kunne tage sig tid undervejs. Et senere tidspunkt gør det nemmere at deltage 
for de fleste forældre, men det gør det også sværere at holde de yngste elever friske, 

hvis der ikke tages hensyn til det på en måde. Der var ikke så meget at komme efter i 
udskolingen og nogle klasser var på brobygning. Det er godt, der er et program, som 
beskriver, hvad der sker i huset. Salg af mad og drikke i et cafe-område er også en 

god anledning til at mødes, og det behøver ikke nødvendigvis ikke tage opmærksom 
fra fagligheden. 

 
 
Casper supplerede med at sige, at der generelt var stor tilfredshed med festivalen 

blandt lærerne og at eleverne var nemmere at fastholde denne gang. Men det virkede 
også til, at der var færre forældre i huset, særligt i udskolingen, hvor programmet 

måske ikke var fyldigt nok eller tidspunktet lå forkert. Det var projektfacilitatorerne, 
som besluttede, der ikke skulle være kagesalg denne gang, så det ikke tog fokus fra 
læringen. Men måske det bare skal være på et kontrolleret niveau og planlagt bedre 

næste gang.  
 

10. Eventuelt  
Det er nødvendigt med et suppleringsvalg, fordi en af forældrerepræsentanterne er 
sygemeldt og der ikke er flere suppleanter. Særligt da en eller flere 

forældrerepræsentanter stopper før tid. FU tager punktet op 
 

Lukket punkt (dette kommer ikke med i det offentlige referat) 
 


